



English Version

Policy Name:	Academic Freedom Support Policy
--------------	--

▪ **Policy Information:**

Code:	PS_68_SDG16_3
Issue date:	2018
Revision, Date:	V05, 2025
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	1
Policy Approved Date:	22 Feb 2018
Decision of the Deans Council:	24 July 2018/2019

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to supporting academic freedom and providing an educational and research environment that allows faculty members and students the freedom to choose research and teaching fields and to express their opinions and ideas, fostering innovation and ensuring academic independence.
--

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Promote an academic environment that ensures freedom of expression and supports independent research and teaching.
2.	Protect the rights of faculty and students to select their research and teaching fields without restrictions.
3.	Enhance practices of transparency and academic integrity and encourage constructive and diverse discussions.

▪ **Related procedures:**

1.	Academic Freedom Compliance Review Procedure
----	--

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of Academic Freedom Restriction Complaints
2.	Resolution Rate of Academic Freedom Complaints

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Develop mechanisms for receiving academic freedom restriction complaints and provide clear procedures for their fair resolution.
2.	Conduct specialized awareness workshops for faculty and students on their rights under academic freedom and the importance of adhering to sound academic practices.
3.	Perform regular reviews to ensure university policies align with internationally recognized principles of academic freedom.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة دعم الحرية الأكاديمية
-------------	-----------------------------

المعلومات العامة:

الرمز:	PS_68_SDG16_3
تاريخ الإصدار:	2018
رقم المراجعة، وتاريخها:	V05, 2025
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	1
تاريخ اعتماد السياسة:	22 Feb 2018
قرار مجلس العمداء:	24 July 2018/2019

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

نص السياسة:

تلتزم الجامعة بدعم الحرية الأكاديمية وتوفير بيئة تعليمية وبحنية تتيح لأعضاء الهيئة التدريسية والطلبة حرية اختيار مجالات البحث والتدريس والتعبير عن آرائهم وأفكارهم؛ بما يعزز الابتكار ويضمن الاستقلالية الأكاديمية.

أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

1.	تعزيز بيئة أكاديمية تضمن حرية التعبير وتدعم البحث والتدريس المستقل.
2.	حماية حقوق أعضاء الهيئة التدريسية والطلبة في اختيار مجالاتهم البحثية والتعليمية دون قيود.
3.	تعزيز ممارسات الشفافية والنزاهة الأكاديمية وتشجيع مناقشات بناءة ومتنوعة.

الإجراءات المرتبطة:

1.	إجراء مراجعة الالتزام بالحرية الأكاديمية
----	--

مؤشرات الأداء:

1.	عدد الشكاوى المتعلقة بتقييد الحرية الأكاديمية
2.	نسبة الشكاوى التي تم حلها

توصيات آخر مراجعة:

1.	تطوير آليات تلقي الشكاوى المتعلقة بتقييد الحرية الأكاديمية، وتوفير إجراءات واضحة لحلها بشكل عادل.
2.	عقد ورش عمل توعوية متخصصة لأعضاء الهيئة التدريسية والطلبة حول حقوقهم ضمن الحرية الأكاديمية وأهمية الالتزام بالممارسات الأكاديمية السليمة.
3.	إجراء مراجعات دورية للتأكد من توافق السياسات الجامعية مع مبادئ الحرية الأكاديمية المتعارف عليها دولياً.